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1 74 8 XT-52 Waren deze hogere onderhoudslasten en energiekosten niet voorzien? Met name de hogere energielasten waren voorzien. Er heeft echter (nog) 
geen bijraming plaatsgevonden i.v.m. toetsing van de daadwerkelijke 
energieverbruiken op een later tijdstip.  

SP

2 74 8 XT-52 Zijn er meer in de Bronspot meer entreegelden opgehaald door hogere bezoekersaantallen, hogere 

entreegelden of een combinatie van beide?

Dit betreft de prijsverhoging van de entreegelden. Deze indexering betrof 
3,1%,  conform de meicirculaire 2023.

SP

3 86 8 XT-57 Waarom worden de budgetten voor uitbesteed onderhoud en beplanting niet structureel verhoogd 

als de uitgaven al jarenlang stijgen?

Het advies is inderdaad om jaarlijks budgetten te indexeren. Uw raad 

kan afwijken van het advies als bijvoorbeeld voorgaande jaren 

voldoende budget was om aan de verplichtinen te voldoen.

SP

4 86 8 XT-57 Vanwaar de aanname dat aanbesteding voordeel zou opleveren? De personeelstekorten overal zijn 

toch algemeen bekend?

In die periode waren er nog geen tekenen van personeelstekorten. We 

zien in de tijd een dynamisch proces met perioden dat nieuwe 

aanbestedingen leiden tot lagere kosten (meer aanbod, minder vraag) 

en perioden dat er schaarste is. 

SP

5 107 10 XT-33 Is bekend dat exploitanten van marktkramen onze weekmarkt mijden omdat zij verplicht zouden 

moeten blijven tot het einde, waardoor zij andere grotere markten mislopen? Constateert men dat de 

markt krimpt sinds deze van het Lindeplein naar het Koutenveld en vervolgens naar het centrum is 

verplaatst?

Als het collectief marktkooplieden positief tegenover een aanpassing naar 
08:00 uur tot 12:00u of 13:00u staat, dan kunnen de openingstijden 
versoepeld worden. De krimp is een autonome ontwikkeling die los moet 
worden gezien van de verplaatsing naar het Centrum. 

SP

6 117 11 XT-82 Het acht verdiepingen tellende complex met sociale huurwoningen dat aan de Dorpsstraat zou komen 

wordt hier niet mee bedoeld, als we het goed begrijpen?

Jawel. SP

7 146 12 XT-08 Wat voor kleine verschillen door de exploitatie heen moet ik aan denken? Hierbij moet u denken aan kleine onderschrijdingen die in volume en in 

relatie tot het begrotingsbudget een dermate klein verschil tonen, 

waardoor het geen toegevoegde waarde heeft deze apart toe te 

lichten. 

SP

8 22 1 XT-02 De informatiesystemen van KCC voldoen niet, het percentagen wordt niet behaald, wat is het 

werkelijk behaalde percentage? 

De huidige systemen bevatten onvoldoende informatie voor de inwoners. 
Daarnaast is de kwaliteit van deze systemen niet toereikend om 
betrouwbaar te kunnen meten in hoeverre de gestelde vragen eenduidig, 
direct en centraal worden beantwoord. Uit de beschikbare gegevens blijkt 
wel dat het Klant Contact Centrum (KCC) nog vaak moet doorverbinden, 
wat erop duidt dat de benodigde informatie ontbreekt om zelfstandig een 
adequaat antwoord te geven.

PvdA 

9 28 2 XT-`12 Hoeveel keer is het damoclesbeleid ingezet in 2024? Het damoclesbeleid is in 2024 tien keer toegepast. PvdA 

10 37 3 XT-61 Kunt u aangeven waar de 2e bullet in de toelichting betrekking op heeft? Op welk taakveld? De 2e bullit valt onder taakveld XT-61 productnummer 612101.   PvdA 

11 37 3 XT-61 We zien wederom een verhoging bij het CMWW en blijkbaar is er ook sprake van een overschot 

reserve? Hoe kan dat? Het is ook al een hele tijd geleden dat we een jaarverslag hebben ontvangen, is 

het mogelijk deze te ontvangen over 2023 en 2024? 

De hogere baten van het CMWW zijn afkomstig uit incidentele GALA-

middelen die door de gemeente beschikbaar zijn gesteld aan het 

CMWW. Het overschot van de reserve betreft een overschot uit 2023 

dat in 2024 aan de gemeente is terugbetaald. Het Jaarverslag 2023 zal 

aan u via de Griffie beschikbaar worden gesteld en het Jaarverslag 2024 

krijgt u eveneens t.z.t. 

PvdA 

12 42 3 XT-63 Is de daling van het aantal bijstandsuitkeringen afhankelijk van de economie? Of is dit structureel? Stijging of daling van het aantal bijstandsgerechtigden is de som van 

instroom en uitstroom. Op de instroom is nauwelijks invloed: dit is 

vooral het gevolg van externe factoren, waaronder de economie. Ook 

de uitstroom wordt beïnvloed door externe factoren als economie, 

maar hierop hebben we invloed door ons beleid. Op dit gebied zijn wij 

al jaren succesvol met onze aanpak via Betere Buren. Het college zet er 

op in dat vanaf 2026 het aantal bijstandsuitkering weer jaarlijks met 2% 

afneemt.

PvdA 
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13 44 3 XT-65 De lasten voor de inburgering worden gecompenseerd door de overheid, maar we zien in deze tabel 

alsnog een tekort, wat is de reden daarvan?  

De binnenkomende rijksgelden zijn aanvankelijk als baten geboekt en zijn 
later overgeheveld naar de lasten. De baten en de lasten compenseren 
elkaar daarmee nagenoeg. 

PvdA 

14 45 3 XT-66 Wat houdt de casus Aristacura in? Hiermee wordt gedoeld op de gebeurtenissen in de Maastrichterstraat 9a-
11a

PvdA 

15 48 3 XT-672 2.2 Maar hoeveel procesregie is er behaald in 2024? De terugblik is daar niet duidelijk over. Er zijn geen exacte cijfers met betrekking tot procesregie bekend. In 2024 
hebben, als gevolg van het transformatieproces binnen de afdeling, 
aanpassingen in de processen plaatsgevonden waardoor er geen 
betrouwbare cijfers zijn over het exacte aantal zaken waarin procesregie is 
gevoerd. 

PvdA 

16 65 7 XT-21 Verkeersbrigadiers, hoeveel mensen zijn inmiddels actief als brigadier? In welke mate zijn ouders 

betrokken om brigadier te worden en welke taak heeft de school daarbij?  

Er wordt steeds minder gebrigadierd in Brunssum. Nu wordt de 

opleiding tot verkeersbrigadier verzorgd via de verkeersactieve school, 

een netwerkconvenant waarin Brunssum mee participeert en wat  

georganiseerd wordt door de provincie. Scholen kunnen via dit 

convenant indien men dat wenst de opleiding aanvragen. Dit jaar is er 

tot nu toe door één school de reservering voor de oplieiding 

aangevraagd. 

PvdA 

17 70 8 XT-51 Hoe wordt de toegankelijkheid van sport voor lage inkomens geborgd? Heeft de gemeente zicht op 

groepen die achterblijven in dit beleid? 

Kinderen van minima (tot 120% van het minimum loon) kunnen via het  

Jeugdfonds Sport en Cultuur een bijdrage aanvragen voor een 

lidmaatschap van een sportvereniging. Ook voor zwemlessen kunnen zij 

een bijdrage aanvragen. Daarnaast kan eventueeel een kledingpakket 

aanvraagd worden. Volwassenen met een min inkomen (tot 120% vh 

minimum loon) kunnen via ISDBOL een bijdrage aanvragen voor 

sportdeelname. We hebben geen zicht op inwoners die eventueel wel 

recht zouden hebben op een bijdrage maar die of niet sporten of geen 

aanvraag doen.

PvdA 

18 72 8 XT-52 Beregeningsinstallaties voor voetbalvelden, de hoofdvelden in Brunssum zijn allemaal kunstgras, is het 

dan wel zinvol om dat onderzoek te doen?

Dit betreft de overige (natuurgras)wedstrijd- en/of trainingsvelden met 

de meeste bespelingsuren. Waterslangen/sproeiers moeten door 

vrijwilligers handmatig worden opgezet. Dit kost mankracht en is 

behoorlijk arbeidsintensief.

PvdA 

19 98 9 XT-74 13.2 Beetje voorbarig, aangezien deze presentatie nog niet heeft plaatsgevonden, aangezien deze pas 

op 24 juni plaatsvindt. 

De presentatie waar in de jaarstukken naar wordt verwezen, vond 

plaats in 2023. Op 24 juni 2025 volgt een nieuwe presentatie van de 

veiligheidscijfers.

PvdA 

20 101 10 "De beleidsmatige analyse met betrekking tot de Brunssumse weekmarkt en kermis bevindt zich in de 

afrondende fase. Er is onderzoek gedaan naar de levensvatbaarheid én de (on) mogelijkheden voor 

doorontwikkelingen" Op welke termijn komen de verder te nemen stappen in beeld? 

De Raad is in april 2025 geïnformeerd over het dossier Markt (RIB 

202517096). De beleidsanalyse Kermis 2025-2030 zal worden 

geagendeerd voor de raad van 28 oktober 2025. 

PvdA 

21 105 10 Xt-32 3,3 Gemeente en Bontrup gaan samen verder, heeft het afhaken van de Provincie nog financiele 

gevolgen voor Brunssum? 

Het afhaken van de provincie uit de overeenkomst heeft op zichzelf 

geen financiële gevolgen.

PvdA 

22 108 10 XT-33 2.3 Als de organisatiegraad te zwak is, welke invloed heeft dat op de subsidie die via de 

reclamebelasting aan hen ter beschikking wordt gesteld?  

De betreffende organisatiegraad vraagt extra aandacht in relatie tot het 

toetsen op haalbaarheid van initiatieven.

PvdA 

23 135 12 XT-04 2.1 Kan dat allemaal binnen de bestaande budgetten? In 2024 zijn de hier genoemde ambities voor het opgavengericht 

werken binnen de bestaande budgetten uitgevoerd.  

PvdA 

24 155 Of de grafieken kloppen niet of de onderschriften kloppen niet, wat moet het zijn? De 2e tabel klopt niet, dit moet de tabel zijn voor 

meerpersoonshuishoudens met huurwoning. Deze tabel hebben wij 

bijgevoegd als bijlage 1.

PvdA 

Pagina 2 van 20



Raadsvragen Jaarstukken 2024 Gemeente Brunssum

Vraagnr. Paginanr. Programma Taakveld of 
product 
(nummering)

Vraagstelling Beantwoording Fractie

25 12 algemeen Inclusie klein voordelen. Bijbehorende getal is +6. Moet dat dan niet -0,6 zijn of hebben we het hier 

over nadelen?

Het betreft hier het saldo van kleine voor- en nadelen, de + is correct, 

per saldo is het inderdaad een nadeel, geen voordeel.

PAK

26 15 programma 1 voorlaatste 

alinea

Welke gestelde doelen 2024 m.b.t. vernieuwen en verbeteren gemeenschappelijke dienstverlening 

zijn niet helemaal gehaald?

Het gaat hier om de gemeentelijke dienstverlening. Het is niet gelukt om 
80% van de vragen eenduidig, direct en centraal via het Klant Contact 
Centrum (KCC) te laten beantwoorden. 

PAK

27 15 programma 1 Contouren nieuwe dienstverlening? Hoe zien de contouren eruit? Het definitieve nieuwe dienstverleningsconcept wordt op korte termijn 

vastgesteld. Daarbij wordt ingezet op een dienstverlening die 

eenvoudig te begrijpen is, duidelijke procedures kent en waar inwoners 

via verschillende kanalen – digitaal, telefonisch en aan de balie – snel 

en efficiënt geholpen worden. Extra aandacht gaat uit naar begrijpelijke 

communicatie, korte wachttijden en ondersteuning voor inwoners die 

minder digitaal vaardig zijn.

PAK

28 16 programma 1 xt-01 Herijking Besturingsfilosofie wordt nu onderdeel van bredere organisatieontwikkeling. Moet de 

filosofie niet eerst zijn uitgekristalliseerd, voordat de ontwikkeling van de organisatie daarop aansluit? 

De besturingsfilosofie gaat m.n. over de te vervullen rollen binnen de 

bestuurlijke en ambtelijke organisatie. Die wijzigen als gevolg van het 

opgavengericht werken. Die worden daarom opnieuw bekeken en 

vastgelegd. En daarbij wordt verder geschetst welke gedragskenmerken 

horen bij de onderscheidende rollen om die rollen optimaal te kunnen 

vervullen. Eerst zullen de rollen voor de ambtelijke organisatie opnieuw 

bekeken worden (dat gebeurt in het lopende organisatie-ontwikkel 

traject) en daarna samen met het bestuur de rollen van de bestuurlijke 

organisatie. Er zal voor gezorgd dienen te worden dat beide vervolgens 

optimaal op elkaar aansluiten.

PAK

29 17 programma 1 4.1 De besturingsfilosofie wordt onderdeel van een bredere organisatie ontwikkeling. Komt er dan nog 

een moment van vaststelling waar de raad bij betrokken wordt? Zo ja, wanneer?

De gemeenteraad is  een belangrijke samenwerkingspartner en via de 
raadswerkgroep Verbinden participant bij de ontwikkeling van de 
besturingsfilosofie. De besturingsfilosofie wordt in samenhang met het 
programma Organisatieontwikkeling uitgewerkt. De besturingsfilosofie 
wordt in 2026 door de raad vastgesteld.

PAK

30 18 programma 1 6.1 Samenwerking met Duitse buren Kreis Heinsberg? Hoe moeten we dat zien? In 2025 wordt een haalbaarheidsonderzoek uitgevoerd naar de 

mogelijkheden voor grensoverschrijdende samenwerking tussen Kreis 

Heinsberg en Brunssum, Beekdaelen en Landgraaf. 

PAK

31 18 programma 1 xt-01 Welke incidentele Middelen zijn via de verschillende Regiodeals aan Brunssum verstrekt? Waar zijn of 

komen die terecht? Voldoen we aan de voorwaarden? Is er ook op dezelfde wijze een overzicht te 

maken van andere Rijksmiddelen, Provinciale Middelen en Regionale Middelen?

Voor een overzicht van Regio Deal middelen die zijn toegekend voor 

Brunssumse projecten verwijzen wij naar de bijgevoegde bijlage: brief 

28 mei 2025 van Stadsregio Parkstad Limburg. We voldoen daarbij aan 

de voorwaarden.

PAK

32 19 programma 1 xt-01 Hoewel de stukken van de Pen C –cyclus zeer welkom zijn, zijn de effecten niet altijd te onderkennen. 

Deelt u die mening en zo ja, hoe gaan we dit verbeteren?

Met de begoting 2025 is de structuur van de begroting aangepast. 

Hiermee wordt de kwaliteitsslag gemaakt dat we per programma 

rapporteren over speerpunten. De speerpunten zijn o.a. een afgeleidde 

van het uitvoeringsprogramma.

PAK

33 24 programma 2 Hoe moet ik de uitspraak'overlast jeugd is teruggelopen' is afzetten tegen de huidige situaties? De uitspraak dat de overlast door jeugd is teruggelopen, klopt in de 

context van 2024: toen is het aantal meldingen inderdaad aanzienlijk 

gedaald. In 2025 zien we echter weer een forse toename. Dit 

onderstreept dat in het verleden behaalde resultaten geen garantie 

bieden voor de toekomst. We nemen de signalen serieus en gaan in 

overleg met onze ketenpartners gericht aan de slag om de toename van 

jeugdoverlast in 2025 aan te pakken.

PAK
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34 24 programma 2 De 'Buiten Beter'app is geïntroduceerd. Wat zijn de ervaringen? De ervaringen met de BuitenBeter-app zijn overwegend positief. De app 
maakt het voor inwoners van Brunssum laagdrempelig om meldingen te 
doen over de openbare ruimte, zoals zwerfvuil, kapotte straatverlichting of 
overhangend groen. Meldingen komen snel bij de gemeente binnen, 
waardoor we efficiënter kunnen reageren. Tegelijk blijven we alert op 
verbeterpunten, zoals terugkoppeling naar de melder en de 
afhandelingstermijn. We blijven de inzet van de app monitoren en 
stemmen dit af met onze interne processen.

PAK

35 24 programma 2 de lobby Den Haag voor meer Politie heeft niets opgebracht. Zijn er nog postievere acties hierin te 

verwachten zowel van de regio uit naar Den Haag en vice versa?

De lobby richting Den Haag heeft tot nu toe geen extra politiecapaciteit 
opgeleverd. Er wordt echter voortgezet overleg gevoerd vanuit de regio om 
te kijken naar mogelijke vervolgacties en oplossingen. 

PAK

36 25 programma 2 xt-11 Hoe goed zijn we voorbereid op een regionale en lokale ramp. Denk aan een grote ontploffing of 

brand op Chemelot, grote wateroverlast in Brunssum, groten uitslaande brand op de Brunssummer 

heide?

We zijn goed voorbereid op zowel regionale als lokale rampen, zoals 

een grote ontploffing of brand op Chemelot, ernstige wateroverlast in 

Brunssum, of een grote brand op de Brunssummerheide. Hiervoor 

hebben we samenwerkingsverbanden met veiligheidsregio’s, 

brandweer, politie en andere ketenpartners. Daarnaast zijn er 

duidelijke rampenplannen en wordt regelmatig geoefend om snel en 

effectief te kunnen handelen. Natuurlijk blijft voorbereiding een 

doorlopend proces waarbij we continu leren en onze respons 

verbeteren.

PAK

37 29 programma 2 xt-12 4.2 Woonoverlast. Valt de aanblik van een woning, waarbij jarenlang bouwmateriaal in de voortuin ligt 

ook hieronder?

Ja, de aanblik van een woning waarbij jarenlang bouwmateriaal in de 

voortuin ligt, kan ook onder woonoverlast vallen. Dit kan namelijk 

invloed hebben op de leefbaarheid en het straatbeeld in de buurt. De 

gemeente kan in zulke situaties beoordelen of er sprake is van 

overtreding van de lokale regels en indien nodig actie ondernemen.

PAK

38 33 programma 3 We willen graag de meest actuele cijfers rond de stand van zaken Armoedebeleid ontvangen! Zoals 

ook gevraagd in de raadsvergadering van april?

Er is uitvraag gedaan bij de ketenpartners, het antwoord op de 

toezegging volgt zodra we gegevens hebben.

PAK

39 34 programma 3 xt-61 Lokale Inclusie Agenda Wat is inmiddels bereikt? Oftewel waar vinden we de jaarlijkse evaluatie van 

de uitvoering van de inclusieagenda?

Uw raad wordt via een raadsinformatiebrief (in juni) op de hoogte 

gebracht van de evaluatie van het eerste jaar van de inclusieagenda. 

PAK

40 37 programma 3 tabel nr 612040 Waardoor € 24000 minder dan begroot? Er is minder uitgegeven dan begroot, met name aangezien bureau 

Ongehinderd later is gestart met het toetsen van gebouwen. Doordat 

het een bestemmingsreverse is, blijft dit geld over de jaarcyclus heen 

beschikbaar voor de uitvoering van de lokale inlcusie agenda. 

PAK

41 37 programma 3 Hetzelfde geldt voor Samenkracht en burgerparticipatie. Is hier € 10.000 minder nodig? Dit wordt veroorzaakt door onbenutte ruimte bij de 

Stimuleringsregeling Burgerkracht. Bij deze regeling is een vereiste dat 

er sprake van wederkerigheid is en naar onze inschatting zorgt dit 

ervoor dat hier maar beperkt van gebruik wordt gemaakt. Om die 

reden wordt er aan een nieuwe stimuleringsregeling voor 

burgerinitiatieven gewerkt, om bijdragen voor buurtinitiatieven 

laagdrempeliger te maken.

PAK
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42 39 programma 3 xt-62 Aan welke partijen in de wijk moeten we denken? Het betreft de partijen jeugd/jongerenwerk en welzijnswerk (CMWW), 

de POH-Jeugd en schoolmaatschappelijk werk. Zij kunnen daarnaast 

toeleiden naar overige (voorliggende) jeugdvoorzieningen.

PAK

43 41 programma 3 xt-63 Is het Besluit al genomen? Ja, in 2024 is een uitgebreid onderzoek gedaan naar de mogelijkheden 

om de inkomensgrenzen uit te breiden en naar aanleiding hiervan is 

geconcludeerd dat er geen wijzigingen plaatsvinden en gekozen voor 

continuering van het beleid.

PAK

44 42 programma 3 Opvallende afwijkingen bij armoedebeleid? Is dit een continuerend effect voor de komende jaren? Nee, vooralsnog zijn daar geen aanwijzingen voor. PAK

45 46 programma 3 xt-65 blz. 46 en 47. De WMO-onderdelen laten in zijn algemeenheid wat plussen zien. We kunnen niet iets 

ontdekken, waarbij het gigantisch uit de pas loopt. Kunt u wel een voorbeeld geven?

Zo niet, hoe verklaart u dan de plotseling ontsporingen in 2025 (Berap 1)? 

Tijdens de 2e berap 2024 heeft uw raad besloten om bij te ramen op 

bijvoorbeeld het product hulp bij huishouden. Na deze bijraming 

blijven we net binnen budget. Tijdens de 1e berap 2025 hebben we het 

budget HbH voor 2025 ook op het niveau moeten brengen waar het 

uiteindelijk in 2024 qua realisatie op uit is gekomen. 

PAK

46 49 programma 3 xt-67 2a/2b We zien dat de begroting en realisatie van jeugdhulp begeleiding t.o.v. jeugdhulp behandeling elkaar 

kruisen. Is dit éénmalig of wordt dit een trent?

Door wijzigingen in de inkoop en de IV-3-indeling zijn de budgetten 

voor 2024 naar inschatting verdeeld over de nieuwe producten omdat 

ervaringscijfers niet voorhanden waren. De werkelijke uitgaven blijken 

anders. In de toekomst zal de begroting op basis van eerdere realisatie 

opgesteld worden.

PAK

47 51 programma 4 xt-71 AED netwerk: wie is er verantwoordelijk voor onderhoud en controle? En hoe vaak gebeurt dit? Hartveilig is het bedrijf dat verantwoordelijk is voor de controle en 

onderhoud van de AED's in ons netwerk.  Hartveilig houdt zich op de 

hoogte van het vrijkomen van nieuwe software-updates en eventuele 

recall/storingen van de aangesloten AED's.  Mocht een AED een 

ongewenste stroring vertonen dan wordt het toestel binnen 4 uur 

vervangen. Tenminste één keer per jaar worden alle AED's fysiek 

gecontroleerd door de service dienst van Hartveilig. Na een inzet is de 

servicedenst binnen 4 uur ter plaatse (24 uur per dag, 7 dagen per 

week) om een vervangende AED  te plaatsen.

PAK

48 52 programma 3 xt-71 blz. 52 en 53. Welzijn op recept? Waar kunnen de burgers dat recept krijgen? Welzijn op Recept is een bewezen interventie. Het doel van Welzijn op 

Recept is het verhogen van het welbevinden van mensen met 

psychosociale problematiek die hiervoor bij de huisartsenpraktijk 

komen en hiervoor geen medische of psychologische behandeling 

nodig hebben. De huisarts verwijst hen door naar een welzijnscoach, 

die met de persoon in gesprek gaat over waar deze behoefte aan heeft. 

PAK

49 61 programma 5 xt-43 Onderwijs achterstandenbeleid. Te laag begroot? Wanneer vindt hierover herijking plaats met juiste 

begroting?

Voor het Onderwijsachterstandenbeleid (OAB) waren in 2024 twee 
Rijksbudgetten beschikbaar, namelijk de SPUK OAB en de SPUK NPO 
(Nationaal Programma Onderwijs i.v.m. onderwijsvertragingen vanwege 
Corona). Beide budgetten waren ontoereikend voor de uitgaven in 2024. 
Het proces om te komen tot een nieuw OAB-plan is in het 4e kwartaal van 
2024 opgepakt, samen met alle partners. In september 2025 wordt dit 
plan ter besluitvorming voorgelegd aan de Gemeenteraad. Dan wordt ook 
een nieuwe begroting voorgelegd.

PAK

50 75 programma 8 3.1 compliment voor aanpak van de carnavalsloods! Bedankt voor het compliment. PAK
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51 82 programma 8 2.1 Standvanzaken Akkkerwegbrug over de N300? We zijn de mogelijkheden aan het bekijken in het kader van het 
omgevingsprogramma natuur. 

PAK

52 86 programma 8 570204 Plantsoen. Wat is er uitbesteed aan onderhoud en aan wie? Schoffelwerk,kantenknippen, zwerfvuil, maaiwerk, bestrijden 
eikenprocessierups, onderhoud plantsoenen en boomspiegels, gegrazen 
met schapen, boomonderhoud, snoeiwerk en onderhoud bosplantsoen 
besteden we uit. Op dit moment worden deze werkzaamheden uitgevoerd 
door Betere Buren, WSP, Krinkels, Vebego, Wassen,  Duijsens, Lux Cernit, 
Dolmans Landscaping, Coöperatie Bosgroep, Natuurlijk Heuvelland, 
Thullerheide en Pius Floris.

PAK

53 155 paragraaf 1 Op deze pagina staat 2x dezelfde tabel!!?? De 2e tabel klopt niet, dit moet de tabel zijn voor 

meerpersoonshuishoudens met huurwoning. Deze tabel hebben wij 

bijgevoegd als bijlage 1.

PAK

54 177 paragraaf 5 Tabel: personeel in cijfers. Opvallend: externe inhuur begroot op 9 ton maar uitgegeven 3 miljoen?  

Graag uitleg?

Er bestaat in grote mate een causaal verband tussen de hogere 

uitgaven externe inhuur en de lagere uitgaven salarissen in vergelijk 

met de begrotingsbudgetten. Derhalve dienen deze ook per saldo te 

worden beoordeeld. De overschrijding op inhuur wordt afgezet tegen 

de onderuitputting bij salarissen. Door o.a. de krapte op de 

arbeidsmarkt is het noodzakelijk om de vacatures door tijdelijke 

externen in te vullen om de taken en werkzaamheden uit te voeren. 

Het voornemen is en blijft om openstaande vacatures structureel in te 

vullen met gekwalificeerd personeel wat als gevolg heeft dat de externe 

inhuur naar verloop van tijd zal afnemen.

PAK

55 8 Inleiding Algemeen In alinea 3 benoemt u de aandacht voor de meest kwetsbare inwoners als majeur aandachtsveld. Hoe 
is dit in 2024 in het beleid (op hoofdlijnen) tot uitdrukking gekomen?

In 2024 hebben we via onze ondersteuning in het sociaal domein (regulier 
maar ook specifiek via bijvoorbeeld noodfonds, tussen wal-en-schip 
budget, e.a.) extra aandacht besteed aan het ondersteunen van de meest 
kwetsbare inwoners in Brunssum.  Verder is er focus op preventie van 
schulden via vroegsignalering, heeft kinderarmoede nog steeds prioriteit 
en is er continu aandacht voor het actueel houden of uitbreiden van het 
minimabeleid.

VVD

56 8 Inleiding Algemeen In alinea 6 spreekt u over prioritering i.v.m. de financiele druk. Kunt u een voorbeeld geven hoe die 
prioritering in 2024 heeft uitgepakt?

Als voorbeeld kan worden gegeven de ombuigingen bij de begroting 2025. VVD

57 11 Inleiding Algemeen Betreft tabel op pagina 11: Ten opzichte van 2023 is aan het sociaal domein (63.219.575 - 54.809.151) 

€8.410.424 meer uitgegeven. Kunt u nog in hoofdlijnen aangeven waarin die verschillen zitten en in 
hoeverre dit in 2024 voorzien is?

De tabel op pagina 11 betreft begrotingsbedragen. De werkelijke uitgaven 
in 2023 bedroegen € 57.161.783 en in 2024 62.212.135. Het verschil 
tussen beide jaren wordt voornamelijk veroorzaakt door de verwerking van 
raadsbesluit 2024/74 d.d. 10 december 2024 inzake de 2e 
Bestuursrapportage 2024 van ISD BOL en doordat de producten die in 
2023 nog vielen onder programma wijkgericht werken, integratie en 
participatie grotendeels zijn toegevoegd aan programma 3 sociaal domein. 

VVD

58 12 Alg. fin. Versl. Algemeen 2. Afwijkingen t.o.v. bijgestelde begroting: Storting in persnioenvoorziening 500k. In 2023 is al een 

voorziening getroffen voor pensioenverplichtingen van 3 mln. Wat is de reden om in 2024 nogmaals 
hieraan een half mln aanvullend te storten?

De daling van de actuele rekenrente van 3,16% naar 2,325% welke 

gebruikt wordt om de pensioenverplichting tegen contante waarde te 

berekenen zorgt voor een extra dotatie aan de voorziening thv € 

528.000,-. Een extern pensioenadviesbureau informeert ons jaarlijks 

over het verloop van deze voorziening. De hoogte hiervan dient actueel 

te zijn.

VVD
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59 12 Alg. fin. Versl. Algemeen Voorgesteld wordt om het positieve resultaat toe te voegen aan de algemene reserves. Welke 
reserves betreft het hier?

Het betreft hier de Algemene Reserve (B111110) VVD

60 13 Alg. fin. Versl. Algemeen 3. Reserves en voorzieningen. T.o.v. 2023 zijn er stevige verschillen in de voorzieningen onder activa 

met name de voorziening toekomstige verliezen GREX (2024: 11.032 t.o.v. 2023: 10.108). Graag een 
korte toelichting hierop.

In de jaarrekening 2023 is de verliesvoorziening opgesplitst in 2 delen:
Verliesvoorziening in mindering gebracht op het OHW: € 10.108.611
Verliesvoorziening aan de passiefzijde van de balans bij voorzieningen: € 
1.134.908
Totaal voorzien in 2023: € 11.243.520

Deze splitsing is gemaakt omdat volgens de verslaggevingsrichtlijnen BBV, 
bij de voorzieningen van GREXEN die groter zijn dan de boekwaarde van de 
betreffende GREX, het restant moet worden gepresenteerd onder de 
voorzieningen aan de passiefzijde van de balans. U ziet deze terug op 
pagina 241 in de jaarrekening 2023 “voorziening tekort toekomstige 
grondexploitatie”. In de tabel in de jaarstukken 2023 op pagina 13, valt 
deze voorziening in de post ”Voorzieningen” ad. 8.951.

In de jaarrekening 2024 bedraagt de verliesvoorziening € 11.032.020 en is 
de boekwaarde van de betreffende GREX groter dan de voorziening, 
waardoor de gehele voorziening in mindering is gebracht op het 
onderhanden werk aan de actiefzijde van de balans. 
Per saldo is de verliesvoorziening dus gedaald met circa € 200.000

VVD

61 21 1 XT-01 Wat heeft het gekost? - 010002 Raad: Vallen de betaalde gelden voor commissieleden hier ook onder? Ja, onder dit productnummer zijn ook de presentatiegelden voor de 
commissieleden opgenomen.

VVD

62 24 2 Terugblik Als gemeenteraad bent u in 2024 meegenomen in de gedane inspanningen om extra politiecapaciteit 

te vragen. Zo heeft begin 2024 in Den Haag de behandeling plaatsgevonden van het bezwaar dat de 7 

burge meesters van de regio Parkstad in 2023 hebben ingediend tegen het Regionaal Beleidsplan 

Politie. Wat is het uiteindelijke resultaat?

In 2024 is in Den Haag het bezwaar behandeld dat de zeven 
burgemeesters van de regio Parkstad in 2023 hebben ingediend tegen het 
Regionaal Beleidsplan Politie (RBP). Dit bezwaar is door de Minister van 
Justitie en Veiligheid ongegrond verklaard, waardoor het beleidsplan 
ongewijzigd blijft. Hoewel deze uitspraak niet het gewenste resultaat 
oplevert voor extra politiecapaciteit in onze regio, blijft de regio Parkstad 
samen met andere Limburgse gemeenten zich inzetten voor versterking 
van de politiecapaciteit. De gezamenlijke Limburgse burgemeesters 
blijven benadrukken dat de huidige capaciteit onvoldoende is om aan de 
veiligheidsbehoeften te voldoen, en ze blijven in gesprek met landelijke 
partijen om creatieve oplossingen te vinden en de politiecapaciteit in 
Limburg structureel te verbeteren.

VVD
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63 29 2 XT-12, 4.5 Daarnaast is er sprake van vier wijkagenten en 4 boa’s waarvan momenteel drie in opleiding. In 2025 

wordt dit uitgebreid met een jeugdboa. 'Momenteel' betekent 2025? Zo ja, wie volgt de opleiding, b.v. 
2 wijkagenten en 1 BOA? Zijn deze gedurende de opleidingstijd inzetbaar en zo ja voor hoeveel 
procent? Hoe lang duurt dan nog de opleiding?

Het woord 'momenteel' verwijst naar de stand van zaken in 2024. Op dit 
moment, dus in 2025, zijn er vier wijkagenten en vier Boa’s. Daarnaast is 
het team uitgebreid met een (volledig opgeleide)jeugdboa.Twee Boa’s zijn 
nog in opleiding. Eén van hen moet nog het praktijkexamen afleggen, nadat 
het theorie-examen succesvol is afgerond. De andere Boa moet nog zowel 
theorie- als praktijkexamen afleggen. Deze opleidingen worden in de 
komende periode afgerond.  De Boa’s die nog in opleiding zijn, zijn volledig 
inzetbaar voor toezichthoudende taken. 

VVD

64 30 2 XT-12, 5.3 Daarnaast is er ook in Brunssum een speciale krant huis aan huis bezorgd in de strijd tegen 

drugscriminaliteit en ondermijning en hebben inwoners van Brunssum kunnen deelnemen aan het 

spel eenheid 75. Is er inzicht in hoeveel inwoners deelgenomen hebben aan het spel en is hierdoor ook 
de meldingsbereidheid van inwoners merkbaar verbeterd?

Er hebben ongeveer 200 inwoners deelgenomen aan het spel. Het effect 
van de speciale huis-aan-huis krant en het spel Eenheid 75 is moeilijk 
precies te meten. Wel is er een lichte stijging zichtbaar in de 
meldingsbereidheid van inwoners van Brunssum. 

VVD

65 32 2 XT-12, 120009 De kosten 'Doodschouw/kosten GGD' zijn €9k (is de helft) hoger dan begroot. Wat is hier de reden 
van? 

Er hebben meerdere overlijdens plaatsgevonden waarbij de GDD op grond 
van de wet verplicht is onderzoek te verrichten, zoals bij euthanasie, 
zelfdoding en het aantreffen van overledenen in de eigen woning. 

VVD

66 35 3 XT-61, 4.1/4.2 Is er een merkbaar effect geweest van de promotie van algemene en collectieve voorzieningen? Heeft 
dit geleid tot meer hulpvragen of een toename in het gebruik ervan?

In 2024 is er aangaande het CMWW sprake van een duidelijke toename 

van het gebruik van algemene voorzieningen ten opzichte van 2023. Dit 

blijkt uit de verbreding en intensivering (mede vanuit SPUKGALA en 

IZA) van het aanbod binnen de basisdienstverlening, zoals de verdere 

doorontwikkeling van wijksteunpunten in meerdere wijken, de 

uitbreiding van ontmoetingsplekken en buurtgerichte initiatieven zoals 

het Noorderhuis en het oudercafé. Daarnaast is in 2024 de pilot Welzijn 

op Recept uitgerold, waarmee via huisartsen gericht werd verwezen 

naar algemene welzijnsvoorzieningen. Ook het gebruik van 

onafhankelijke cliëntondersteuning is aantoonbaar gestegen, wat wijst 

op een groeiende bekendheid en behoefte aan laagdrempelige 

ondersteuning. Tot slot is er sterker ingezet op het activeren van 

bewonersnetwerken en vrijwilligers, wat heeft geleid tot meer 

collectieve inzet. Daarmee kan geconcludeerd worden dat zowel het 

bereik als het gebruik van algemene voorzieningen in 2024 is 

toegenomen ten opzichte van het voorgaande jaar.

VVD

67 35 3 XT-61, 4.3 Kunnen er, ondanks de beperkte respons, toch duidelijke resultaten worden vastgesteld? De resultaten m.b.t. de ervaringen rondom het CMWW zijn positief. Bij 
zowel fase 1 (contact) als fase 2 (effect) krijgt CMWW een gemiddeld 
rapportcijfer van rond de 7,6. Nogmaals: deze resultaten zijn niet 
representatief. 

VVD

68 40 3 Xt-63, 1.2 Hoewel het positief is dat meer dan 80% van de doelgroep gebruikmaakt van Stichting Leergeld en het 
Jeugdfonds Sport & Cultuur, is het ook inzichtelijk waarom de overige 20% dit niet doet?

Nee, er zijn wel aannames maar de feitelijkheden zijn niet bekend. VVD

69 56 5 XT-41, 1.1 De stijging van het aantal schoolverlaters in 2024 wordt toegeschreven aan een stapeling van problematiek 
bij jongeren. Welke concrete maatregelen worden genomen om deze problemen aan te pakken en is er 
al zicht op effectieve oplossingen om voortijdig schoolverlaten te verminderen?

Samen met bureau Leren en Doorstromen (nieuwe naam voor bureau VSV) 
zijn in 2024 aanvullende acties en voorzieningen ingezet om het aantal 
vroegtijdig schoolverlaters terug te dringen. Dit is o.a. de inzet van coaches 
en begeleiding naar praktijkonderwijs. Dit alles in samenwerking met de 
partners op het gebied van arbeidsmarktbeleid en welzijnswerk, die zoveel 
mogelijk preventief werken.

VVD
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70 57 5 XT-42, 1.1 Zijn deze overige aanpassingen inmiddels uitgevoerd? Ja, deze aanpassingen zijn uitgevoerd. VVD

71 78 Cultuur/ OLT Hoeveel procent van de aangeboden theatervoorstellingen OLT waren gratis voor Brunssum? Hoeveel 
procent van de aangeboden muziekvoorstellingen OLT waren gratis voor Brunssum? Welke overige 
evenementen/ volksfeesten waren gratis in en voor Brunssum?

In 2024 hebben 18 voorstellingen in het Openluchttheater Brunssum 
plaatsgevonden. 60% daarvan was gratis. 40% was betaald (waarvan 4 
voorstellingen georganiseerd door een externe partij die het OLT in 
bruikleen hadden). Er waren 10 muziekvoorstellingen. 50% daarvan was 
gratis. Brunssum is rijk aan gratis volksfeesten/evenementen in en voor 
Brunssum, zo ook in 2024: Oranjeconcert, 4 mei herdenking, diverse 
carnavalsactiviteiten, Cultura Nova, Oranjemarkt, Brubo, Parelloop, 
Parade, Veteranendag en alle festiviteiten rondom 80 jaar bevrijding 
Brunssum.

VVD

72 83 53 5.2 uitbreiden bomenEr wordt aangegeven jaarlijks met bewoners te gaan kijken waar een eventuele opwaardering van 
groen nodig is? Waar en wanneer is dit gebeurt is en staat dit nog op de planning? 

Bij alle herstructureringsprojecten in 2024 en 2025 hebben burgers tijdens 
bijeenkomsten de kans gekregen mee te denken over plantkeuze.

Met enkele burgers zijn diverse groenprojecten ondersteund (waaronder 
Amstenraderveld).

Via de Wijkteammanagersm wijkbijeenkomsten, komen voorstellen binnen 
waarop wij ingaan.  Zp werden bijvoorbeeld in Treebeek struiken verwijderd 
en kwamen er vaste planten. Onderhoud doet de wijk.

Via Buitenbetermeldingen kwamen ook verbetervoorstellen. Waar 
mogelijk zijn we  hierop ingegaan.

VVD

73 84 7.1 Volgens het MOP-OR werken we met de CROW-B Norm. Wie heeft de controles in de diverse wijken 
uitgevoerd? Wanneer is dit gebeurt? Hoe wordt dit gebeurt? En zijn er bijzonderheden uit voort 
gekomen? 

De uitvoerders van de gemeente (Openbare Ruimte) maken dagelijks hun 
ronden en nemen afwijkingen op. Deze worden intern of naar de 
aannemers gecommuniceerd.  Verder hebben wij   in februari een 
beeldkwaliteitsmonitoring laten uitvoeren (resultaat: CROW-B). Tijdens de 
Heidag van uw raad,  26 september, organiseren wij in de middag een 
rondgang door Brunssum  inzake beeldkwaliteit van de Openbare ruimte. 

VVD

74 84 7.1 Word er bij het vaststellen van de crow-B norm ook gekeken naar buurtgemeentes en hoe zij dit 
inregelen? Is hier met ambtenaren onderling contact over, bijvoorbeeld met de gemeente Beekdaelen? 

Ja daar is contact over. VVD

75 85 8.1 

speeltoestelle

n

Als speeltoestellen verplaatst worden hoe wordt dit dan gecommuniceerd? Worden omwonende 
inwoners op de hoogte gesteld dat er een speeltoestel verdwijnt? Worden inwoners/ op de hoogte 
gesteld dat er ergens een speeltoestel wordt geplaatst? Hoe wordt dit gedaan? Hoeveel huizen/ 
gezinnen bereiken jullie? En waar is dit het afgelopen jaar gebeurt?

Er wordt altijd aandacht besteed aan communicatie op dit vlak. Vóór het 
plaatsen dan wel verwijderen van toestellen vindt in de regel overleg plaats 
met de bewoners via buurtteams /wijkteams.

VVD

76 90 xt-73 afvaldumping Hoeveel meldingen zijn er afgelopen jaar binnengekomen van afvaldumping? Hoe zijn deze meldingen 
binnen gekomen? En wat is hier vervolgens mee gedaan?

In 2024 zijn via de Buiten-BeterApp 1428 meldingen ontvangen m.b.t. 
dumpingen, foutief aangeboden PMD-zakken etc. Bij/via Rd4 zijn in dit 
kader nog eens circa 500 meldingen ontvangen. Meldingen worden 
gecontroleerd en oplost hetgeen neer komt op het verwijderen van 
aangetroffen afval.

VVD
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77 91 xt-73 afval exploitatieDe realisatie en de begroting van 2024 laat een fors verschil zien bij PMD- plastic. Hoe kunt u dit 
verklaren?

Het begrotingsbudget van de producten 730001 en 730002 heeft een 
causaal verband en moeten gezamenlijk beoordeeld worden. Bij de 
begroting op het product 730002 PMD afval, wordt ten onrechte het beeld 
geschetst dat de kosten en de opbrengsten van PMD afval, kostendekkend 
zouden zijn. Een deel van de inzamelingskosten PMD (uitgaven ad 218K) 
wordt namelijk gedekt uit het begrotingsbudget van product 730001 
kosten baten afval. 
Cumulatief bezien betekent dat een begrotingsbudget (3213+500) van 
3713 waartegenover een realisatie (3052+706) van 3758, hetgeen een 
verschil van 45 wordt gegenereerd.
Voor de toekomst zullen wij na analyse deze begrotingsbudgetten in 
evenwicht brengen.

Daarnaast was de inschatting, op basis van realisatiecijfers en 
marktprijzen uit voorgaande jaren, dat er aan opbrengsten een bedrag van 
500K gerealiseerd zou kunnen worden. Als gevolg van onder andere 
prijsdalingen zijn de werkelijke inkomsten voor 2024 slechts 373K 
geworden.

Er is daarmee onterecht een beeld geschetst dat PMD kostendekkend zou 

VVD

78 93 38 verhogen 

verduurzamin

glening

Hoeveel gezinnen hebben afgelopen jaar deze lening aangevraagd/ gebruikt? Hoeveel geveltuintjes zijn 
er tot nu gerealiseerd? 

Er worden geen leningen verstrekt. Zie doel 2.2 waarin doelgroepen 
ondersteuning is voorzien. In 2024 is zoals gezegd gestart met het 
opstellen van een regeling om te komen tot geveltuintjes in de openbare 
ruimte.  Er zijn dus nog geen geveltuintjes gerealiseerd.

VVD

79 102 43 ons brunssum 

caseaukaart

Wat is het beleid rondom de opgemaakte lege ons brunssum cadeaukaarten? Worden deze ingezameld? 
Zo ja, wat zijn dan de inleverpunten en waar staat dit gecommuniceerd naar de burgers? Worden deze 
hergebruikt om opnieuw op te waarderen? En zo ja, is het bekend bij de ondernemers in Brunssum en hoe 
wordt dit gecommuniceerd? 

Oude kaarten worden niet hergebruikt. Dit is destijds bij de livegang of in 
een Q&A verwerkt. 

VVD

80 130 12 XT-010 Mutaties reserves 1.2:  Wat is het resultaat dat de ambtelijke interne werkgroep subsidies heeft 
gerealiseerd in 2024?

De werkgroep richt zich in eerste instantie op het proces van subsidies. Als 
we kijken naar de SISA's geeft de accountant aan dat dit proces flinke 
stappen vooruit heeft gezet.

VVD

81 131 12 XT-010 Mutaties reserves: in progr. 2(onderwijs en educatie) heeft een hogere storting in de reserve 

decentralisatie onderwijs plaatsgevonden. De tekst spreekt van 49k terwijl de tabel 208k aangeeft. 

Wat is het juiste bedrag? 

Zowel de tekst als de tabel geven voor Mutaties Reserves Programma 2 

49K aan. Dit is dan ook het juiste bedrag. De door u genoemde 208K 

hebben betrekking op de Mutaties Reserves Programma 5.

VVD

82 131 12 XT-010 "mutaties en reserves"  toegelicht dat in de Reserve Decentralisatie Onderwijs additioneel een 

aanvullende storting nodig is van 49k.

In 2020 dienden wij een amendement in om de voor de Begroting 2021 voorgestelde jaarlijkse storting 

in de betreffende reserve van €638.000,- ook voor 2021 op te nemen.

Toenmalig vond men het  verdedigbaar om daarvan voor 1 jaar af te zien (zie Begroting 2021, pagina 

165).

In hoeverre had de huidige noodzakelijke extra storing van 49k in 2024 vermeden kunnen worden 
wanneer in 2021 alsnog de jaarlijkse storting in de reserve had plaatsgevonden?

Binnen de begroting 2024 was rekening gehouden met een structureel 

budget van € 981.083,- voor het onderdeel onderwijs. Aan de hand van 

de werkelijk gedane uitgaven in 2024 op de producten van onderwijs 

voor een bedrag van € 528.333,-, hebben wij het restant van dit budget, 

zijnde € 452.750,-, gestort in de Decentralisatie reserve onderwijs. Dit is 

niet gebeurd uit noodzaak, maar op basis van beschikbaar budget voor 

onderwijs. Het besluit om in het jaar 2021 af te zien van de storting is 

niet de oorzaak dat de storting in 2024 € 49.000,- hoger is dan de 

raming.

VVD
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83 141 12 XT-061 Lagere inkomsten OZB woning is hetgevolg van een grote correctie over het jaar 2021. Kunt u dit 
nader toelichten, temeer omdat hier voornamelijk "bezwaarschriften"als oorzaak wordt aangegeven? 
Dit geldt ook op pagina 142 voor de lagere opbrengst van OZB niet- woningen.

Bij de OZB-woningen hebben correcties (naar aanleiding van 

bezwaarschriften) in 2021 geleid tot lagere inkomsten dan begroot.   Bij 

de niet-woningen hebben correcties in 2021 en 2022 (naar aanleiding 

van bezwaarschriften) geleid tot lagere inkomsten dan begroot. 

Daarnaast zijn er altijd verschillen tussen de WOZ-waarde op het 

moment waarop de tarieven worden berekend en de WOZ-waarde op 

het moment van de aanslagoplegging.

VVD

84 159 Par. 2 Weerst. ratio T.o.v. 2023 daalt de weerstandsratio van 3,84 (2023) naar 1,95 (2024). Dit komt met name door het 

grote verschil in de benodigde weerstandscapaciteit (gaat van 5.200.000 naar 10.342.677= 

verdubbeling). Daarnaast is het verschil in de opgevoerde risico's tussen 2023 en 2024 erg groot; zowel 

in de opgevoerde voorstellen als de kans dat een risico zich voordoet. Voorbeeld risico 

eigenrisicodragerschap bestuurders en werkeloosheid medewerkers stijgt van 10% (2023) naar 50% 

(2025). Graag een verklaring in algemene zin en in dit voorbeeld in het bijzonder. 

Sinds de begroting 2025 werken we niet meer met een aanvullende, 

statistische analyse op het totaal van de risico’s. Wij kiezen er nu uit 

voorzichtigheid voor om dit niet meer te doen, vanuit de gedachte dat 

voor elk risico al een afzonderlijke inschatting van de kans is gemaakt 

en we de onderlinge samenhang goed bekeken hebben. Het gevolg is 

dat de benodigde weerstandscapaciteit hoger is. Zie ook paragraaf 

weerstandsvermogen in de begroting 2025.

2 keer per jaar worden de risico's opnieuw beoordeeld en ingeschat 

(begroting en rekening).

Met betrekking tot het genoemde voorbeeld geldt dat de gemeente 

eigen risico drager is voor alles omtrent bestuurders/wethouders (oa 

wachtgeld, arbeidsongeschiktheid en overlijden) alsook voor de WW 

lasten van medewerkers die ontslagen worden of waarvan afscheid 

wordt genomen. Met de overgang naar PROambt zijn de risico's 

inzichtelijk gemaakt, waardoor een forse toename van de risico 's 

zichtbaar wordt.

VVD

85 229 Jaarr. 2024 Pr. 12 Algemene dekkingsmiddelen: overschrijding €1.759.000. Onder bullet 3 wordt de verlate aanlevering 

van facturen beheer gebouwen aangevoerd. Wat is hiervan in 2024 de reden?
Diverse niet planmatige onderhoudswerkzaamheden zijn uitgevoerd in 

2024 (storingen/defecten installaties e.d.). De werkzaamheden 2024 

zijn eind 2024/aanvang 2025 pas uitgevoerd/gereedgemeld. Facturen 

zijn daardoor later ingediend.

VVD
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86 16-17 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 In hoeverre zijn de doelen van het programma ‘Samen voor Brunssum’ in 2024 daadwerkelijk 

gerealiseerd?

In het coalitieakkoord ‘Samen voor Brunssum’ (2022–2026) zijn de 
ambities van de gemeenteraad uitgewerkt in concrete actiepunten. Deze 
zijn doorvertaald naar het Uitvoeringsprogramma College van B&W en 
periodiek gemonitord, onder andere via de planning- en controlcyclus. 
Voor de beantwoording verwijzen wij naar de volgende documenten:
1. Midterm Review 2024: Deze rapportage biedt een actueel overzicht van 
de voortgang van de actiepunten uit het uit-voeringsprogramma. Hierin 
staat beschreven welke beleidsvoornemens zijn gerealiseerd, in uitvoering 
zijn, dan wel (tijdelijk) zijn bijgesteld.
2. Begrotingen en beraps: De jaarlijkse begrotingen en tussentijdse 
bestuursrapportages (beraps) geven inzicht in de financiële vertaling van 
het beleid en de concrete voortgang. Hieruit blijkt dat op de meeste 
onderdelen substantieel uitvoering is gegeven aan de ambities van het 
coalitieakkoord.
De midterm review laat zien dat in 2024 op diverse domeinen (o.a. 
wijkgericht werken, armoedebe-strijding, jeugdbeleid, integriteit en 
participatie) betekenisvolle stappen zijn gezet en besluiten zijn genomen. 
Tegelijkertijd blijft het coalitieprogramma een dynamisch kader, waarbij 
voortschrijdend inzicht, externe ontwikkelingen en financiële kaders leiden 
tot actualisatie van prioriteiten. Gezien het integrale karakter van de 
programmadoelen en het feit dat het een doorlopende bestuursperiode 
betreft, is een definitieve eindoordeel voorbehouden aan de eindevaluatie 
van deze raadsperiode.

BBB-Lijst 

Palmen

87 16-17 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Waarom is de in 2024 beloofde participatieverordening nog niet aan de raad voorgelegd, en wat is de 

nieuwe planning?

In het coalitieakkoord heeft het college al benadrukt dat 
inwonerparticipatie in Brunssum een belangrijk speerpunt is. In 2024 is 
daarom gestart met een verkenning naar de positie van de organisatie en 
de basisprincipes die daarin worden onderschreven. Dit vormt de opmaat 
naar een nieuwe participatieverordening. De VNG heeft daarnaast in 
december 2024 een modelverordening beschikbaar gesteld, die als 
fundament dient voor de verdere uitwerking. Het college streeft ernaar om 
de nieuwe participatieverordening zo spoedig mogelijk vast te laten 
stellen, maar wel met oog voor zorgvuldige afstemming en betrokkenheid 
van alle relevante partijen.

BBB-Lijst 

Palmen

88 16-17 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Waar is de “uitgangspuntennotitie participatie” te vinden, en is deze besproken met inwoners of 

maatschappelijke partners?

Het college heeft in het coalitieakkoord al het belang van 

inwonerparticipatie benadrukt. In dat kader is gestart met het 

verkennen van de huidige positie van de organisatie en het formuleren 

van de onderliggende basisprincipes. Deze uitgangspunten zijn 

inmiddels besproken met verschillende betrokken partijen. Het 

voorbereidende werk van het college wordt nu vertaald naar een 

conceptverordening. De gemeenteraad wordt hierbij actief betrokken 

via een werkgroep, die ondanks herhaalde oproep helaas niet bemenst 

wordt door alle fracties. Uiteindelijk is het aan de raad om de 

verordening definitief vast te stellen.

BBB-Lijst 

Palmen
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89 16-17 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Hoe wordt de effectiviteit van participatietrajecten geëvalueerd? Welke leerpunten zijn uit projecten 

zoals Brunssum Noord-Oost getrokken?

We bevinden ons midden in de leerprocessen. Het programma Noord-

Oost, dat nog formeel moet worden vastgesteld, is opgezet als een 

lerend programma. Binnen dit programma wordt continu gemonitord.

BBB-Lijst 

Palmen

90 17 en 22 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 / XT-02 Hoe verhoudt de huidige gemeentelijke digitalisering zich tot landelijke normen? De digitale transformatie die gemeente Brunssum momenteel ondergaat 
raakt diverse domeinen. Vanuit het programma Informatiehuishouding op 
orde worden vrijwel alle processen in kaart gebracht en geoptimaliseerd 
op o.a. de kaders vanuit de Woo, WMEBV, WDO en de WEP. Door de 
wettelijke kaders te combineren met onze eigen ambities op het gebied 
van transparantie, dienstverlening, toegankelijkheid en efficiëncy worden 
er significante stappen gezet. De integraliteit van deze aanpak 
bewerkstelligt in dezen dat we ruim voldoen aan de landelijke normen op 
dit vlak. 

Inzake informatie- en archiefbeheer voldoet Brunssum aan de gestelde 
eisen en is voorgesorteerd op de digitale archivering (E-depot). Door het 
vervangingsbesluit is er geen sprake van hybride beheer maar volledig 
digitaal beheer. 

De normenkaders vanuit Informatieveiligheid & privacy worden jaarlijks 
getoetst (ENSIA) en blijven in Brunssum niet beperkt tot de verplichte 
domeinen (o.a. Digid, Suwi, BAG, BGT, BRP) maar zijn van toepassing op 
het gehele informatie-landschap.

Over de voortgang van de verdere informatisering en de resultaten van de 
externe audits wordt de raad regelmatig gerapporteerd middels de 
Raadsinformatiebrieven. Daarnaast komen bovengenoemde onderwerpen 
regelmatig terug op de agenda van de auditcommissie.

BBB-Lijst 

Palmen

91 17 en 22 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 / XT-02 Welke concrete verbeteringen in bereikbaarheid en klanttevredenheid zijn in 2024 gerealiseerd? De openingstijden zijn verruimd. De wijze van melden en afhandeling van 
meldingen openbare ruimte is verbeterd. 

BBB-Lijst 

Palmen

92 18-19 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Hoeveel van de 5%-taakstelling bij gemeenschappelijke regelingen is in 2024 gerealiseerd, en welke 

afspraken zijn hierover gemaakt?

De 5%-taakstelling ziet op de begrotingen voor 2026. De GR-en Solido, 

ISD-BOL, WOZL, WSP, KBL en de Stadsregio Parkstad hebben een 

taakstelling van (minimaal) 5% gerealiseerd. De andere GR-en hebben 

de taakstelling deels gerealiseerd. GR-en die de taakstelling deels 

hebben gerealiseerd zijn erop gewezen zich te blijven inspannen om 

bezuinigingen te realiseren.  

BBB-Lijst 

Palmen
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93 18-19 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Zijn er evaluaties uitgevoerd van de effectiviteit van GR’s en welke lessen zijn daaruit getrokken? Voor KBL heeft in 2024 een herijkingstraject plaatsgevonden. De andere 

GR-en zijn niet recent geëvalueerd.  Wel is het verbeteren van kwaliteit 

en dienstverlening een continu aandachtspunt. Vanaf 2024 staat in de 

gemeenschappelijke regelingen een evaluatiebepaling, die bepaalt dat 

de werking van de GR om de vijf jaar of op verzoek van (minimaal twee) 

deelnemers dan wel het AB wordt geëvalueerd. De GR-en leggen 

verder via de Planning & Control-cyclus verantwoording af aan de 

deelnemende gemeenten. Dit gebeurt onder andere door het opstellen 

van een begroting, een jaarrekening en tussentijdse rapportages. Deze 

documenten bieden inzicht in de beleidsvoortgang, doelbereiking en 

financiële rechtmatigheid. Gemeenteraden kunnen op basis hiervan 

hun controlerende rol uitoefenen en bijsturen waar nodig.

BBB-Lijst 

Palmen

94 17-18, 20 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Waarom is het traject herijking besturingsfilosofie in 2024 niet gestart? Is er een alternatieve 

planning?

Hoewel het traject herijking besturingsfilosofie in 2024 formeel nog niet 

is gestart, zijn wél noodzakelijke fundamenten gelegd. Er is  gekozen 

om eerst te investeren in het actualiseren van gedragscodes, het 

opstellen van nieuw integriteitsbeleid en het invoeren van 

bijbehorende protocollen. Deze stappen waren nodig om een stevig en 

richtinggevend kader te creëren voor samenwerking en cultuur binnen 

de organisatie. Daarmee is indirect ook het proces richting een nieuwe 

besturingsfilosofie in gang gezet. In 2025 wordt dit traject expliciet 

opgepakt binnen het bredere programma Organisatieontwikkeling. 

Onder regie van de directie, en in samenwerking met bestuur, griffie en 

ambtelijke organisatie, worden dan rollen, taken en gedragskenmerken 

uitgewerkt die passen bij de veranderende maatschappelijke 

verwachtingen. De oplevering van de nieuwe besturingsfilosofie staat 

gepland voor 2026.

BBB-Lijst 

Palmen

95 16, 20-21 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Wat zijn de belangrijkste bevindingen van de 0-meting integriteit en ethiek, en welke vervolgstappen 

zijn genomen?

Naar aanleiding van de nulmeting zijn de volgende drie verbeterpunten 

vastgesteld, die in 2025 reeds zijn of nog zullen worden meegenomen: 

1. De organisatie moet een actuele vastgestelde meldregeling hebben 

om misstanden te melden die voldoet aan de eisen die gesteld worden 

in de Wet Bescherming Klokkenluiders (Wbk). Deze is inmiddels 

vastgesteld door de Ondernemingsraad en het College van B&W (op 20 

mei 2025).

2. Registratie van risico’s per functie. De organisatie zal een actueel 

overzicht opstellen van integriteitsrisico’s per functie binnen het 

functiehuis. Per functie wordt daarbij vastgelegd welke 

integriteitsrisico’s aanwezig zijn en welke beheersmaatregelen zijn of 

worden getroffen. 

3. Cursus moreel leiderschap. Er wordt geïnventariseerd of in 

2025/2026 een cursus moreel leiderschap georganiseerd kan worden, 

om het moreel bewustzijn en het leiderschap binnen de organisatie 

verder te versterken.

BBB-Lijst 

Palmen
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96 16, 20-21 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Hoeveel ambtenaren en bestuurders hebben scholing of coaching gevolgd op het gebied van 

integriteit? Is dit verplicht?

Binnen de organisatie werden tot 2025 aan alle ambtenaren trainingen 

morele oordeelsvorming verzorgd door Governance & Integrity. Ook de 

collegeleden hebben deze cursus gevolgd. Vanaf 2025 wordt er voor 

het gehele ambtelijk apparaat een integriteitsbewustwordingstraining 

georganiseerd middels het integriteitsspel Dilemmax. Bijna elke 

ambtenaar in de organisatie heeft al deelgenomen, slechts een kleine 

groep ambtenaren moeten nog deelnemen. Scholing op het gebied van 

integriteit is verder niet wettelijk verplicht, maar in het kader van 

professionalisering wordt hier wél nadrukkelijk aandacht aan besteed. 

Dit gebeurt via trainingen, intervisie, gesprekken over dilemma’s in 

teams en het stimuleren van een open aanspreekcultuur.

BBB-Lijst 

Palmen

97 16, 20-21 1 Bestuur en 

Burger

XT-01 Zijn er in 2024 signalen van integriteitschendingen onderzocht, en indien ja, hoe is de raad 

geïnformeerd?

In 2024 zijn twee vermoedens van integriteitsschending onderzocht. 

Eén melding bleek gegrond, de andere ongegrond. Vanwege 

privacyoverwegingen en de scheiding der machten wordt verder niet 

ingegaan op de inhoud van deze meldingen binnen het ambtelijk 

apparaat. Wanneer zich een integriteitsschending of misstand voordoet 

met mogelijke politieke consequenties, kan de gemeentesecretaris - na 

overleg met de Integriteitsfunctionaris en de portefeuillehouder P&O - 

besluiten het voltallige college hierover te informeren. De 

gemeenteraad wordt niet standaard geïnformeerd bij meldingen over 

integriteitskwesties binnen het ambtelijk apparaat. In het jaarverslag 

ambtelijke integriteit wordt op beknopte en abstracte wijze 

gerapporteerd over (signalen van) integriteitsschendingen. Dit 

jaarverslag zal binnenkort beschikbaar zijn via www.brunssum.nl.

BBB-Lijst 

Palmen

98

34

3 Sociaal 

Domein XT-61

Hoe verhoudt de inzet van de kwartiermaker participatie zich tot de doelstellingen van het 

programma Noord-Oost, en hoe wordt de effectiviteit van deze inzet gemeten?

De kwartiermaker Participatie(verordening) is momenteel, samen met 

raadscommissie bezig met de voorbereiding van de verordening. Zoals 

u weet wordt deze in het vierde kwartaal ter besluitvorming 

voorgelegd. Een verordening alleen wijzigt echter niets aan de manier 

waarop we te werk gaan. Een tweede opdracht voor de kwartiermaker 

is dan ook om binnen het programma te werken aan een nieuwe 

werkwijze (Het Relevante Gesprek) om ook echt te komen tot de 

noodzakelijke verandering. Op beide processen wordt vanuit het 

programma gestuurd.

BBB-Lijst 

Palmen

99

38

3 Sociaal 

Domein XT-62

Wat waren de concrete knelpunten bij de toegang tot eerstelijnsvoorzieningen in 2024 en hoe zijn 

deze geadresseerd?

Hiertoe zijn geen concrete knelpunten als zodanig bekend. De 

samenwerking en toegang tot de eerstelijnsvoorzieningen, zoals de 

Praktijkondersteuner Jeugd en het CMWW, worden als constructief en 

positief bevonden.

BBB-Lijst 

Palmen

100

40

3 Sociaal 

Domein XT-63

Kan worden toegelicht in hoeverre de daling van het aantal bijstandsuitkeringen het gevolg is van 

beleidsmatige maatregelen of externe factoren?

Stijging of daling van het aantal bijstandsgerechtigden is de som van 

instroom en uitstroom. Op de instroom is nauwelijks invloed: dit is 

vooral het gevolg van externe factoren. Ook de uitstroom wordt 

beïnvloed door externe factoren als verhuizing, maar hierop hebben we 

invloed door ons beleid. Op dit gebied zijn wij al jaren succesvol met 

onze aanpak via Betere Buren.

BBB-Lijst 

Palmen
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101

43

3 Sociaal 

Domein XT-64

Wat verklaart het positieve resultaat op begeleide participatie, en zijn deze baten structureel of 

incidenteel van aard?

Het verklaring van het resultaat wordt toegelicht op bladzijde 43. De 

precieze Rijksbijdrage wordt telkens in de circulaires van mei en 

september gecommuniceerd en is daarmee op voorhand niet 

structureel van aard.

BBB-Lijst 

Palmen

102

45

3 Sociaal 

Domein

XT-66 / XT-

671A/B/D / XT-

681A/B

Welke verklaringen zijn er voor de onvoorziene uitgave van €450.000 binnen het Wmo-taakveld, en 

welke maatregelen zijn getroffen om herhaling te voorkomen?
Er is geen sprake van een overschrijding van budgetten en/of 
onvoorziene uitgaven. BBB-Lijst 

Palmen

103

48

3 Sociaal 

Domein

XT-672A t/m 

XT-674C, XT-

682A/B

Hoe verklaart het college dat de kosten voor jeugdhulp in 2024 binnen de raming zijn gebleven, 

ondanks eerdere signaleringen van risico’s op overschrijdingen?

Het uiteindelijke resultaat in enig jaar wordt mede bepaald door vele 

variabelen. Deze zijn vooraf niet altijd exact te bepalen, zoals aantallen 

aanvragen, toekenningen, de soort-zwaarte-duur van de jeugdhulp, 

prijsontwikkeling, nieuwe inkoop/aanbestedingen. Over 2024 zien we 

dat veel openstaande casussen zijn opgelost, hetgeen een positef 

resultaat oplevert. Daarnaast zien we een voorzichtige positieve 

ontwikkeling op de posities ambulante jeugdhulp 

(behandeling/begeleiding) waar het nieuwe beleid zijn vruchten begint 

af te werpen. De komende periode/jaren zal moeten blijken of er 

sprake is van een structurele ontwikkeling. 

BBB-Lijst 

Palmen

104

51

4 

Volksgezondh

eid XT-71

In hoeverre zijn in 2024 concrete resultaten geboekt op het gebied van preventieve gezondheidszorg, 

en hoe wordt de effectiviteit daarvan gemonitord?

De GGD ZL brengt in opdracht van de 16 ZL-gemeenten de gezondheid 

van onze inwoners in kaart via periodieke monitoring. Deze worden 

samengebracht en gepresenteerd in de Gezondheidsatlas Zuid-Limburg 

(https://gezondheidsatlaszl.nl/home).  BBB-Lijst 

Palmen

105
56

5 Onderwijs 

en Educatie XT-41
Welke factoren liggen ten grondslag aan de realisatie van de onderbesteding op het taakveld 

openbaar basisonderwijs in 2024?

Op taakveld XT-41 is geen sprake van onderbesteding. BBB-Lijst 

Palmen

106

57

5 Onderwijs 

en Educatie XT-42

Hoe verhoudt de voortgang van de onderwijshuisvesting zich tot de geprognotiseerde investeringen, 

en wat zijn de gevolgen voor toekomstige jaren?

De vraag zal beantwoord worden in het nieuwe ‘Integraal 

Huisvestingsplan’ dat eind dit jaar aan het college en de gemeenteraad 

wordt voorgelegd. In dit plan worden verschillende businesscases 

geformuleerd en financieel doorgerekend voor de komende jaren. 

Daarnaast wordt iedere businesscase ook apart aan het college en de 

raad ter besluitvorming voorgelegd vergezeld met een 

investeringsbedrag en begrotingswijziging.

BBB-Lijst 

Palmen

107

59

5 Onderwijs 

en Educatie XT-43

Op welke wijze is in 2024 invulling gegeven aan de afstemming tussen onderwijsbeleid en andere 

sociaal-maatschappelijke programma’s zoals jeugd en participatie?

In 2024 is verder gewerkt aan vroegsignalering en vroegaanpak in het 

onderwijs en de kinderopvang, teneinde de reguliere onderwijsroute te 

kunnen (blijven) volgen en geïndiceerde jeugdhulp te voorkomen. Dit 

betekent o.a. de inzet van het schoolmaatschappelijk werk op de 

basisscholen en de coaches in de voor- en vroegscholen (2-6 jaar). 

Verder worden doelgroeparrangementen in het speciaal onderwijs 

ingezet.

BBB-Lijst 

Palmen

108 64-65 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-21 Welke projecten uit het Uitvoeringsprogramma Mobiliteit 2024 zijn daadwerkelijk afgerond, en welke 

zijn doorgeschoven naar 2025?

De raad is door middel van raadsinformatiebrief 35 op actieve wijze 

hierover op 25 februari 2025 geinformeerd BBB-Lijst 

Palmen

109 64-65 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-21 Wat zijn de totale kosten en afwijkingen bij de uitvoering van het project Loogstraat en het 

overstapstation Wilhelminastraat?

Het project overstapstation Wilhelminastraat is nog niet volledig 

afgerond. Het project Herinrichting Loogstraat is ca. 10% gunstiger als 

de vooraf opgestelde raming afgesloten. Dit voordeel wordt weer 

ingezet voor toekomstige onderhoud- en vervangingsprojecten. BBB-Lijst 

Palmen
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110 65 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-21 Welke concrete verbeteringen in het openbaar vervoer zijn in 2024 gerealiseerd naar aanleiding van 

het overleg met Arriva en de Provincie?

Er is gesproken over de aanleg van nieuwe bushaltes langs de Prins 
Hendriklaan - Schinvelderstraat die momenteel in aanleg zijn. BBB-Lijst 

Palmen

111 65 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-21 Is er zicht op integratie van nieuwe bushaltes met het bredere mobiliteitsbeleid en de plannen voor 

centrumontwikkeling?

Er zijn op dit moment nieuwe bushaltes in uitvoering. Daarnaast 

realiseren we straks nog nieuwe bushaltes op Haefland. BBB-Lijst 

Palmen

112 65-66 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-21 Hoe sluit het nieuwe IBOR aan op de praktische uitvoering van wegenonderhoud en beheer van 

openbare ruimte?

Het IBOR biedt het kader voor Integraal Beheer van de Openbare Ruimte. 
De praktische uitvoering geschiedt aan de hand van uitvoeringsbeleid 
en/of beheersplannen.

BBB-Lijst 

Palmen

113 68-69 7 Verkeer, 

vervoer en 

waterstaat

XT-22 Wat is de oorzaak van de onderschrijding van het parkeerbudget in 2024? Het parkeerbudget (inclusief Fietsenstalling Centrum) voor het jaar 2024 
laat geen onderschrijding zien maar een overschrijding van 17K. Van deze 
overschrijding van het budget is een toelichting opgenomen in de 
jaarrekening.

BBB-Lijst 

Palmen

114 87-88

9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-72 Waarom is er bij grote projecten zoals Bodemplein en Wilhelminastraat niet vooraf een heldere 

maatschappelijke kosten-batenanalyse gedeeld?

Bij veel grotere en klimaat adaptieve projecten zijn maatregelen vaak 

geen keuze, maar onderdeel van een groter gebiedsproject. Door druk, 

bijvoorbeeld wateroverlast bij omwonende, noodzakelijk onderhoud of 

beschikbare subsidies is een snelle uitvoering vaak belangrijker dan een 

uitgebreide analyse. Bovendien zijn baten zoals leefbaarheid en het 

voorkomen van incidentele overlast moeilijk in euro’s uit te drukken. 

Alle (grotere) projecten worden uitgebreid met omwonende 

besproken.

BBB-Lijst 

Palmen

115 87-88 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-72 Hoe wordt geëvalueerd of de genomen maatregelen bij wateroverlastlocaties daadwerkelijk effectief 

zijn?

Na uitvoering van de maatregelen blijven wij de situatie monitoren. Hierbij 
verzamelen wij informatiem.b.t. waterstanden en de afvoercapaciteit 
tijdens piekbuien, tijd tot afwatering van overlastlocaties, eventuele 
waarnemingen van overlast en uiteraard meldingen van bewoners of 
bedrijven.

BBB-Lijst 

Palmen

116 87-89 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-74 Wat zijn de meetbare resultaten van samenwerkingen zoals met Operatie Steenbreek en het 

Isolatieproject Parkstad?

Momenteel zijn er 75 huishoudens die gebruik maken van het 
Isolatieproject. In mei is de gemeentebrede uitrol opstart met het 
versturen van brieven. Op korte termijn zal ook een 
communicatiecampagne worden gestart. Vanuit Steenbreek zijn geen 
aantoonbare resultaten te presenteren enkel dat inwoners zijn 
meegenomen in de mogelijkheden om zelf wat te doen aan het ontstenen 
van tuinen.  

BBB-Lijst 

Palmen

117 87-89 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-74 Waarom is gekozen voor de ontwikkeling van een soortenmanagementplan in plaats van bestaande 

landelijke kaders te volgen?

De gemeente werkt hieraan conform de landelijke kaders. Het opstellen 

van het SMP is ook opgenomen in het vastgestelde Isolatie en 

verduurzamingsprogramma Parkstad. Daarnaast heeft de gemeente in 

2024 een verplichte compensatieopgave gekregen in opmaat naar het 

SMP. 

BBB-Lijst 

Palmen
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118 89-90 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-74 Wat is de totale (meerjarige) kostenverplichting voor de gemeente t.a.v. het Warmtenet Zuid-Limburg 

en hoe wordt risicoafdekking geborgd?

De totale financiële bijdrage aan de ontwikkeling van Warmtenet Zuid-
Limburg vanuit de gemeente Brunssum bedraagt ongeveer € 50.000, tot en 
met 2025. Er zijn vooralsnog geen verplichtingen aangegaan voor de 
periode daarna. Als de aanleg van het warmtenet niet haalbaar blijkt of 
indien Brunssum besluit om niet langer deel te nemen aan het project dan 
is onze gemeente dat geïnvesteerde geld kwijt. De risico’s die met de 
daadwerkelijke aanleg van een groot warmtenet gepaard gaan zijn 
uiteraard van een geheel andere orde. Binnen het project wordt nu 
onderzocht hoe die risico’s kunnen worden afgedekt, bijvoorbeeld met een 
garantie van de rijksoverheid.

BBB-Lijst 

Palmen

119 89-90 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-74 Welke garanties zijn er dat inwoners daadwerkelijk profiteren van lagere energiekosten door dit 

netwerk?

Warmtenet Zuid-Limburg kan voor (een deel van) Brunssum een 

aantrekkelijke optie zijn om te komen tot een duurzame, betrouwbare 

én betaalbare warmtevoorziening. Indien andere toekomstige 

warmteopties financieel aantrekkelijker blijken te zijn voor onze 

inwoners dan zal de keuze van de gemeente Brunssum daarop vallen, 

en niet op Warmtenet Zuid-Limburg.

BBB-Lijst 

Palmen

120 90-92 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-73 Wat kost de communicatiecampagne rond afvalscheiding en hoeveel effect heeft deze werkelijk gehad 

op het restafvalvolume?

De kosten zijn opgenomen binnen de reguliere begroting van Rd4. Via de 
nieuwe website, de nieuwe app socials en berichten proberen we mensen 
bewust te maken van het voorkomen van afval. Het effect is moeilijk te 
kwantificeren omdat dit ook samenhangt met de consumptie economie. Er 
wordt nog veel nieuw gekocht! Maar ondanks de toename van de 
hoeveelheid restafval t.o.v. 2023 is het scheidingspercentage is 
afgenomen.

BBB-Lijst 

Palmen

121 100 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-72 t/m XT-

75

Hoe rechtvaardigt het college de structurele overschrijdingen binnen dit programma, bijvoorbeeld bij 

het isolatieprogramma en rioolaanpassingen?

De kosten van het isolatieproject zijn gedekt door de inkomsten. De 

hogere kosten voor riolering zijn gedekt door hogere inkomsten. BBB-Lijst 

Palmen

122 100 9 Milieu en 

Duurzaamheid

XT-72 t/m XT-

75

Is er sprake van structurele afhankelijkheid van externe projectsubsidies, en zo ja, hoe wordt dat risico 

afgedekt?

Nee, het zijn incidentele middelen die zijn aangevraagd met een 

bepaald bestedingsdoel. BBB-Lijst 

Palmen

123 21 xt 01 grote xtra bijdrage B&W is dus de pensioensvoorziening Ja, dat komt voornamelijk door bijstelling pensioenvoorziening.
De daling van de actuele rekenrente van 3,16% naar 2,325% welke 
gebruikt wordt om de pensioenverplichting tegen contante waarde te 
berekenen zorgt voor een extra dotatie aan de voorziening thv € 528.000,-. 
Een extern pensioenadviesbureau informeert ons jaarlijks over het verloop 
van deze voorziening. De hoogte hiervan dient actueel te zijn.

Lijst 

Borger

124 24 2 zijn er cijfers bekent over de beterburen app en heeft deze app een positieve impact Niet duidelijk is naar welk soort cijfers wordt gevraagd. De ervaringen met 
de BuitenBeter-app zijn verder overwegend positief. De app maakt het voor 
inwoners van Brunssum laagdrempelig om meldingen te doen over de 
openbare ruimte, zoals zwerfvuil, dumpingen, kapotte straatverlichting of 
overhangend groen. Meldingen komen snel bij de gemeente binnen, 
waardoor we efficiënter kunnen reageren. Tegelijk blijven we alert op 
verbeterpunten, zoals terugkoppeling naar de melder en de 
afhandelingstermijn. We blijven de inzet van de app monitoren en 
stemmen dit af met onze interne processen.

Lijst 

Borger
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125 28 2 duurt lang voordat de BOA`S volledig inzetbaar zijn, vorig jaar was dit ook Het duurt helaas langer dan oorspronkelijk verwacht voordat alle Boa’s 

volledig bevoegd en inzetbaar zijn. Dit hangt samen met het afronden 

van de benodigde opleidingstrajecten, waarbij sprake is van 

verschillende individuele voortgang. Van de drie Boa’s die destijds niet 

geaccrediteerd waren, is inmiddels één collega volledig in het bezit van 

de vereiste certificaten; alleen de beëdiging moet nog plaatsvinden. 

Een tweede collega hoeft alleen nog het praktijkexamen af te leggen, 

wat op korte termijn gepland staat. De derde collega heeft het theorie-

examen ondanks meerdere pogingen nog niet succesvol kunnen 

afronden. We blijven hem hierbij uiteraard actief ondersteunen. 

Overigens, onlangs is ook een volledig opgeleide jeugdboa in dienst 

getreden.

Lijst 

Borger

126 30 2 waarom PKVW niet in geheel Brunssum preventief voorwerken Het Politiekeurmerk Veilig Wonen wordt wel degelijk breed in heel 

Brunssum uitgerold. Een goed voorbeeld daarvan is het ‘Witte 

Voetjesproject’, waarbij agenten en Boa’s preventief controleren of er 

gemakkelijk ingebroken kan worden, bijvoorbeeld wanneer ramen, 

tuindeuren of bergingen openstaan. In die gevallen laten zij een wit 

voetje achter met de tekst: ‘De schoen had van een inbreker kunnen 

zijn’. Deze actie maakt Brunssumers bewust van het risico op insluiping 

en vormt daarmee een belangrijk onderdeel van de bredere aanpak 

onder het Politiekeurmerk Veilig Wonen.

Lijst 

Borger

127 51 4 is er inzicht naar AED hulpverleners per wijk en bij onderbezetting in desbetreffende wijk extra 

aandacht te vragen en desnoods als gemeente AED gratis aanbieden

Dit overzicht is beschikbaar. In totaal zijn er momenteel 276 
burgerhulpverleners aangemeld bij HartslagNu. Dit is 1% van het aantal 
inwoners. Samen met de 25 aangemelde AED's heeft Brunssum een goed 
werkend netwerk en is er geen sprake van onderbezetting. Uiteraard 
blijven we investeren in het enthousiasmeren van nieuwe 
burgerhulpverleners.

Lijst 

Borger

128 53 4 6.3 valpreventie wordt er ook gewag aan gegeven en zo ja hoe en waar Dt jaar zijn er momenteel 5 valpreventiecursussen aangeboden aan 

Brunssumse thuiswonende 65+'ers met een verhoogd valrisico. Samen 

met de Brunssumse fysiotherapeuten werken we aan een gedegen 

ketenaanpak met een  jaarplanning, zodat in elke wijk op verschillende 

momenten deelgenomen kan worden aan één van de diverse 

interventies. Brunssumse inwoners kunnen hiervoor altijd via de 

website van de gemeente Brunssum de valrisico test invullen waarna 

een medewerker contact opneemt met de betreffende persoon.

Lijst 

Borger

129 56 5 1.1 vsv dit zijn officele cijfers. Maar denkt men niet dat dit getal wel eens veel groter zou kunnen zijn, 

volgens het Nji bedraagt het nl 3,5%

In de jaarrekening zijn de officiële cijfers opgenomen van het aantal 

Brunssumse schoolverlaters eind 2024. Daarnaast zijn er nog de 

geregistreerde "thuiszitters". Eind 2024 waren dit 15 Brunssumse 

leerlingen. 

Lijst 

Borger
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130 101 10 streetwise: dan gaan we er van uit dat deze nieuwe ondernemers gesitueerd worden/zijn alleen aan 

de bovenkant van het ei, het winkelcentrum wordt immers gecomprimeerd, wij hebben nog altijd het 

idee dat er meer ondernemrs verdwijnen (leegstand) dan dat er bij komen

De begeleiding van Streetwise ziet op het hele gebied van het Ei en ook 

het Lindeplein. Het is juist dat er ondernemers bijkomen en verdwijnen, 

maar per saldo landen er sinds 2023 meer ondernemers in Brunssum 

dan er verdwijnen. Het grootste deel van de leegstand in het centrum 

bevond zich in 2024 in het gebied waar de Victoriapark ontwikkeling is 

gepland. Hier is 2024 een succesvolle aanbesteding doorlopen, 

waardoor deze situatie zich op termijn ook oplost. Hier is in 2024 een 

specifiek acquisitietraject voor gestart.

Lijst 

Borger

131 107 xt33 het gratis aanbieden van kermisstandplaatsen werpt zijn vruchten af en is er daardoor meer animo 

klopt dat

Ja dat klopt. Lijst 

Borger

132 124 xt83 7.2 kwartaalblad goede zaak communicatie naar de burger toe via kwartaalblad echter ik ben maar 

een simpele inwoner dus het het woord katern even moeten opzoeken

 Uiteraard letten we bij de redactie op helder, begrijpelijk taalgebruik. 

Daarbij valt niet uit te sluiten dat we soms termen gebruiken die niet 

alle lezers direct paraat hebben. De kern is echter dat de verhalen 

boeiend en leesbaar zijn en dat daaruit volgt dat de lezer de juiste 

informatie krijgt en die ook begrijpt. Het is die grote lijn die we 

nastreven in onze schrijfstijl, waarbij we uiteraard lezers ook uitnodigen 

om te reageren als ze dat anders ervaren. We zijn bovenal een 

nieuwsgierige en lerende redactie.

Lijst 

Borger

133 128 xt83 buurtnetwerk noord en oost, wat is er gebeurd met ontvangen subsidies otw het in kas overgebleven 

financien

Van het voormalig Buurtnetwerk in Noord dat inmiddels is opgeheven, 

is € 6.000,- terugbetaald aan gemeente Brunssum. Er van uitgaande dat 

het voormalig bestuur  een wijzigingsformulier indient bij de Kamer van 

Koophandel waardoor de inschrijving  wordt overgedragen aan de 

nieuwe leden kunnen de middelen worden overgedragen.

Momenteel is het nieuw op te richten bestuur samengesteld en de 

leden maken na 28 juni ’25 een afspraak bij de notaris om een nieuwe 

stichting te vormen. Het nieuwe bestuur gaat z.s.m. een aanvraag 

indienen om gebruik te maken van de subsidie van 2025. 

Oost: Het interim-bestuur van het Buurtnetwerk Oost heeft nog de 

beschikking over de subsidiegelden van het voorafgaande jaar. Het 

overschot in de reserve is teruggestort, volgens de subsidieregels over 

het reserveplafond. Op dit moment wordt een nieuw buurtnetwerk 

opgezet. Zodra er een nieuwe bestuur Buurtnetwerk Oost is, kan dit 

bestuur de nieuwe subsidie gaan aanvragen. 

Lijst 

Borger
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